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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 21. 11. 2012 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 349 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2  od 14.30 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání dne 17. 10. 2012 
3. Rozpočet 2013 
4. Centrální nákupy - informace 
5. Informace o změně provozovatele Protialkoholní záchytné stanice z Nemocnice 

Na Bulovce na Městskou polikliniku Praha 
6. Transformace nemocnic – tisk R-08099  
7. Informace o vypořádání námitek a o postupu v privatizaci 
8. Různé 

Jednání výboru zahájil ve 14.35 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomno 8 členů. Výbor je 
usnášeníschopný. 

Jednání byli přítomni náměstek primátora Ivan Kabický, zástupce ředitele MHMP sekce pro 
správu města Ing. Radovan Košťál, Ph.D., ředitel Nemocnice Na Bulovce MUDr. Petr Zajíc, 
MBA, ředitel Ústavu pro péči o matku a dítě doc. MUDr. Jaroslav Feyereisl, CSc., 
zástupkyně sdružení Byty – Barrandov paní Matúšková a Šimková, paní Dvořáková, ČTK, 
v průběhu jednání přišla Ing. V. Šenarová, zástupkyně sdružení "Za naší budoucnost". 

Ve 14.40 se na jednání dostavil M. Ludvík, přítomno 9 členů výboru. 

ad 1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
Schválení programu s přeřazením bodu 3 za bod 6 bez námitek. 

Hlasování ve 14.42 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

Ověřovatelem zápisu byla navržena M. Semelová. 

Hlasování ve 14.43 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 12. 9. a 2. 10. 2012 
Schválení zápisů bez námitek. 

Hlasování ve 14.45 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 4) Centrální nákupy - informace 
Informaci o úsporách při nákupu energií pro 34 zařízení sociálních a zdravotnických zařízení 
v působnosti odboru ZSP uvedl M. Ježek, ředitel odboru ZSP. Odbor ZSP je prvním 
odborem MHMP, který nakoupil elektřinu a plyn transparentně cestou Českomoravské 
komoditní burzy Kladno prostřednictvím burzovního dohodce. Ceny jsou pro rok 2013, 
v květnu či červnu budou soutěženy ceny pro rok 2014. 

V následující diskusi se probíraly možnosti, jaké jiné služby nebo nákup materiálu by mohly 
být realizovány pro příspěvkové organizace hromadně. 
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B. Šťastný se domnívá, že centrálně by se měly nakupovat i další služby a zejména 
zdravotnický materiál a léky, dále i kancelářské potřeby. 

M. Ježek doplnil, že se na základě zpracované analýzy o rozsahu pojištění jednotlivých 
zařízení bude soutěžit komplexní pojištění. 

L. Teska Arnoštová doporučila spolupracovat s odd. veřejných zakázek, aby se postupovalo 
jednotně a v souladu se zákonem. 

ad 5) Informace o změně provozovatele Protialkoholní záchytné stanice z Nemocnice 
          Na Bulovce na Městskou polikliniku Praha 

Ředitel ZSP MHMP doplnil písemnou informaci. Tisk R-07840, k návrhu na ukončení 
smlouvy o provozování protialkoholní záchytné stanice dohodou, byl projednán Radou HMP 
dne 20. 11. 2012 jako usnesení č. 1943. Na základě analýzy dosavadního provozu bylo 
rozhodnuto, že záchytnou stanici, kterou má povinnost ze zákona zajišťovat kraj, bude 
provozovat Městská poliklinika Praha ve stávajícím pavilonu č. 19 v Nemocnici Na Bulovce, 
který je v majetku města. Dofinancování služby bylo v poslední době cca 12 mil. Kč ročně, 
po změně se předpokládá úspora cca 10 %. Nový provoz bude po 3 měsících vyhodnocen a 
zracionalizován, neexistuje právní předpis pro personální a věcné vybavení tohoto typu 
služby. V současnosti probíhají jednání s nemocnicí a poliklinikou o převodu majetku a 
delimitaci pracovníků.  

ad 6) Transformace nemocnic – tisk R-08099 
Materiál k zahájení přípravy transformace čtyř zdravotnických zařízení na území hl. m. Prahy 
(Nemocnice Na Bulovce, Thomayerova nemocnice, Psychiatrická léčebna Bohnice, Ústav 
pro péči o matku a dítě) projednala dne 6. 11. 2012 Rada HMP jako usnesení č. 1854.  

Náměstek primátora I. Kabický sdělil na doplnění, že příprava transformace bude v několika 
krocích – 29. 11. bude politické prohlášení, do konce roku 2012 bude ustaven řídící expertní 
tým pro přípravu procesu transformace – celkové zajištění zdravotní péče a vymezení 
odborností pro jednotlivá zařízení - předpokládá se řízení transformace prostřednictvím 
projektů v jednotlivých zařízeních. Během února 2013 je plánováno zadání studie 
proveditelnosti o metropolitní nemocnici. Do konce roku 2013 bude potřeba rozhodnout, zda 
Praha k transformaci přistoupí. V roce 2014 bude rozhodováno o způsobu převodu, včetně 
projednání v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR. 

B. Šťastný upozornil na fakt, že klub ODS materiál neprojednal. Nechápe, proč jsou 
vytipována uvedená zařízení, zejména ÚPMD a PLB. Nikdo neví, podle jakého klíče byla 
vybrána, navíc město již utratilo cca 10 mil. Kč na studie o pražském zdravotnictví. Upozornil 
také na usnesení Výboru pro zdravotnictví PS PČR z května t. r. 
Domnívá se, že proces převzetí jakéhokoliv zdravotnického zařízení by měl navazovat na 
koncepci Ministerstva zdravotnictví – jaká lůžková péče a v jakém rozsahu by měla být 
provozována přímo řízenými organizacemi. V případě PLB je situace komplikována nejen 
tím, že se jedná o nadregionální zařízení, ale též tím, že je zahájena příprava nové koncepce 
psychiatrické péče pro ČR. Jak je možné, že se jedná i o jiných zařízeních, než je uvedeno 
v programovém prohlášení RHMP, Rada HMP tedy schválila materiál v rozporu s tímto 
prohlášením. 
Opravdu si myslíme, že je město tak odborně i ekonomicky zdatné, aby převzalo 4 
nemocnice? 
Zdůraznil, že s tímto postupem nesouhlasí, že bude všemi silami bránit nepředloženostem, 
že bude usilovat o diskusi a transparentnost procesů – zejména o diskusi o NNB, kde má 
město majetek. Jako zcela nekoncepční odmítá převod specializovaných zařízení – ÚPMD a 
PLB. Pokud se stát chce zbavit některých zařízení, ať to udělá zcela samostatně. 

B. Šťastný má důkazy, že je zájem o oddělení některých pozemků v PLB a jejich využití 
developery. Byla schválena změna územního plánu – zásadní změna, která se týká území 
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přímo za zdmi léčebny. Pozemky PLB jsou velmi cenné, zásadně proto nesouhlasí 
s vystěhováním nebo přemístěním pacientů do jiných zařízení nebo do nově budovaného 
zařízení za hranicemi Prahy. 

L. Teska Arnoštová položila zásadní otázku, kde vezme Praha na provoz zařízení peníze, 
když účetní závěrka roku 2011 skončila s dluhem. Ministerstvo zdravotnictví nekoncepčně 
rozhoduje o převodu péče i majetku, pravděpodobně přílepkem podle zákona č. 290/2002 
Sb., o přechodu některých dalších věcí, práv a závazků České republiky na kraje a obce, 
občanská sdružení působící v oblasti tělovýchovy a sportu a o souvisejících změnách a o 
změně zákona č. 157/2000 Sb., o přechodu některých věcí, práv a závazků z majetku České 
republiky, ve znění zákona č. 10/2001 Sb., a zákona č. 20/1966 Sb., o péči o zdraví lidu, ve 
znění pozdějších předpisů. Další otázkou je studie proveditelnosti a expertní tým – kdo 
zpracuje a za jaké peníze, kdo bude členem? 

Z. Bonhomme Hankeová se domnívá, že cílem je pravděpodobně vytvořit krajské 
zdravotnické zařízení typu všeobecné nemocnice. Charakteristika zařízení je však nejasná a 
neodpovídá záměru, nemocnice jsou především lůžkovými zařízeními. Všechna dotčená 
zdravotnická zařízení mají určenou redukci lůžek. 

V 15.10 se na jednání dostavila G. Kloudová a odešla I. Borská, přítomno 9 členů výboru. 

M. Ludvík upozornil na specifičnost Prahy – vždy tu budou velké fakultní nemocnice, kde je 
péče zajištěna lépe než v jakémkoliv kraji. Navíc z jednání s VZP vyplývá, že struktura 
zdravotní péče je zmrazena do r. 2017, nakonec nedošlo ani k 10 % redukci. V takovém 
případě Praha převezme závazek – provozní náklady a investice do obnovy zařízení, 
případné zvyšování platů zdravotnického personálu – např. nové hrozby lékařů odchodem ze 
země. Čtyři uvedená zdravotnická zařízení nemají nic společného. Je zbytečné zadávat další 
studie, koncepci by zvládl načrtnout okamžitě. 

M. Semelová se domnívá, že nejdříve by měla být zřejmá zdravotní politiky státu, 
v pražských zařízeních se totiž neposkytuje jen péče pro občany HMP, ale též pro přilehlé 
oblasti Středočeského kraje a v některých oborech i pro celou republiku. Dále plní 
nezastupitelnou roli vědecko-výzkumných a výukových pracovišť. Pro NNB byla zpracována 
studie se třemi výhledy, má obavy o rušení nákladných nebo ztrátových oborů. 

M. Dlouhý vítá, že Praha dala najevo zájem o převzetí konkrétních nemocnic. Dále sdělil 
k předchozí diskusi, že zařízení v Klecanech se buduje pro Psychiatrické centrum Praha. 

Náměstek I. Kabický doplnil, že základním kritériem převodu budou konkrétní čísla. Pokud 
budou mít všechna zařízení smlouvy na dalších pět let, Praha do převodu nepůjde. Studie 
firmy Deloitte za cca 7 mil. Kč zahrnuje přehled pavilonů a jejich nákladovosti. Pojišťovny 
slíbily dodat nová data v lednu, pak se bude rozhodovat o dalším postupu. 

B. Šťastný jako člen správní rady VZP a předseda Výboru pro zdravotnictví PS PČR má za 
to, že proces uzavírání smluv probíhá – všechny obory na 5 let. Za spiknutí by považoval, 
pokud by Ministerstvo zdravotnictví uzavírání smluv prostřednictvím svých zástupců 
zastavilo. 

V závěru diskuse byli vyzváni přítomní ředitelé, aby představili stanoviska svých zařízení. 

Ředitel ÚPMD Feyereisl zdůraznil, že se ústav kromě poskytování zdravotní péče podílí na 
řešení mezinárodních a celostátních projektů. Se záměrem transformace nikdo vedení 
ústavu oficiálně neseznámil, proto se domnívá, že transformace nebude pro ústav příznivá. 
Od chvíle prvního tiskového prohlášení vznikla velká nejistota mezi zaměstnanci na 
pracovišti, které je zodpovědné za péči o těhotné a novorozence.  

Ředitel NNB Zajíc nastupoval do funkce s tím, že proběhne transformace. Upozornil 
přítomné, že vnitřní dluh Bulovky je cca 450 mil. Kč. 
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Diskusi uzavřel náměstek I. Kabický – zmíněné nemocnice jsou řízeny Ministerstvem 
zdravotnictví, které požadovalo od HMP vyjádření, jakou má představu. Proto vzniklo toto 
usneseni, na jehož základě bude možné jednat. 

 

Usnesení: 

1. VZSB ZHMP nesouhlasí s přípravou transformace 4 zdravotnických zařízení v působnosti 
Ministerstva zdravotnictví ČR na metropolitní nemocnice tak, jak vyplývá z usnesení Rady 
HMP č. 1854 ze dne 6. 11. 2012, a to z důvodu, že záměr je v rozporu s programovým 
prohlášením Rady HMP a pro Prahu v době ekonomické krize ekonomicky nezvladatelný. 

Hlasování v 15.55 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 5 členů, proti 0, zdrželi se 4 členové. 

Usnesení nebylo přijato 
2. VZSB ZHMP žádá Radu HMP, aby veškeré kroky související s transformací pražských 
zdravotnických zařízení byly zahájeny až poté, co Ministerstvo zdravotnictví ČR ve 
spolupráci se zdravotními pojišťovnami předloží koncepci restrukturalizace lůžkové péče na 
území ČR a tím i Prahy a vydefinuje zbytná zdravotnická zařízení, která by Praha mohla 
případně využít. 

Hlasování v 15.57 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 5 členů, proti 0, zdrželi se 4 členové. 

Usnesení nebylo přijato 
Pí Šenarová poznamenala, že se s občany nikdo nebaví, setkává se s nepochopením potřeb 
občanů, má informace o zájmech developerů – za vším jsou zájmy o pozemky. Za hlavní 
neřešený problém i nadále považuje zamořenost Prahy, zejména oblasti kolem Bulovky – 
oblasti Holešoviček. 

ad 3) Rozpočet 2013 
Rozpočet nebyl předem rozesílán, je k dispozici na webu MHMP na adrese 
http://www.praha.eu/jnp/cz/home/magistrat/rozpocet/rozpocet_na_rok_2013/index.html  

Pro příspěvkové organizace je od roku 2010 pokles o 14 %, objevují se problémy 
v zařízeních, kde jsou malé platby od klientů. Posílen byl rozpočet na financování sociálních 
služeb. Kapitálové výdaje jsou plánovány ve výši cca 112 mil. Kč - pouze na rozestavěné 
akce. Nové akce jsou pozastaveny, zlepšení se nepředpokládá ani v dalších 4 letech. 

Z. Bonhomme Hankeová se zeptala, zda bude financována Olivova dětská léčebna. 
Náměstek Kabický sdělil, že HMP má dohodu s nadací, nadaci ani léčebnu nepodporuje. 
Řeší pouze havarijní stavy, protože je to majetek města. 

M. Semelová se zeptala, jaká je situace s rekonstrukcí domova v Praze 6. Náměstek 
Kabický sdělil, že stavba je zkolaudována, do konce roku 2012 bude na základě smlouvy 
s firmou dovybaven a do konce února schopen nastěhování. 

Na závěr diskuse sdělil náměstek Kabický, že se připravují projekty partnerství (PPP) pro 
domovy pro seniory v Praze 13, Praze 4 a Praze 18, v lednu bude předložen materiál 
výboru. Informoval také o chystaném převodu 3 mil. Kč z položky Partnerství do protidrogové 
politiky, kterou předloží na ZHMP. 

Usnesení:  

VZSB ZHMP souhlasí s návrhem rozpočtu v kapitole 05 pro rok 2013. 

Hlasování v 16.15 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovali 4 členové, proti 3 a zdrželi se 2 
členové. 

Usnesení nebylo přijato 

http://www.praha.eu/jnp/cz/home/magistrat/rozpocet/rozpocet_na_rok_2013/index.html�
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ad 7) Informace o vypořádání námitek a o postupu v privatizaci 
Náměstek Kabický se nemohl vyjádřit, protože odešel na další pracovní jednání. M. Dlouhý 
informoval přítomné, že bod privatizace bytů byl i na kontrolním výboru. Výbor uložil 
předsedovi P. Dolínkovi zajistit posudek na metodiku použitou ve znaleckém posudku.  

Zástupkyně občanského sdružení Byty – Barrandov paní M. Šimková, předsedkyně 
představenstva, a ing. M. Matúšková, místopředsedkyně představenstva doplnily informace. 
Paní Matúšková sdělila, že schůzka se uskutečnila 1. 11. 2012, odpovědi znalce zástupce 
sdružení Byty Barrandov neuspokojily, proto podali podnět na kontrolní výbor. Přestože 
problém nemedializují, byli v tisku nepravdivě napadeni, že pracují za peníze, aniž v bytech 
bydlí. Paní Šimková uvedla, že zastupují všech 21 technologických celků. Obě by rády 
konzultovaly nepravdivé informace uvedené v tisku s náměstkem Kabickým. 

ad 8) Různé 

• termíny jednání na rok 2013 

M. Dlouhý sdělil, že bude vytvořena aplikace pro objednávky termínů pro jednání výboru tak, 
aby se nepřekrývala. Přednost mají povinně zřizované výbory. Termíny budou předloženy 
k projednání, jakmile je bude možno do systému zadat. 

• Protonové centrum 

Z. Bonhomme Hankeová se dotázala, jaký je vztah města k tomuto zařízení, zda je 
zaregistrováno. M. Ježek odpověděl, že centrum již bylo zaregistrováno, předložilo 
i dokumenty od SÚJB, proběhlo i výběrové řízení na smlouvy s pojišťovnami, které dopadlo 
ve prospěch centra. 

• M. Semelová - problematika nemocnice na Žižkově – možnost restituce – 
a připravenost města na zimu – zajištění noclehů apod. pro osoby bez přístřeší 

Nemocnice na Žižkově je nestátní zdravotnické zařízení s poskytováním lůžkové (DIOP a 
následná péče) a ambulantní péče, provozovatelem je S D I s.r.o. 

Zimní ubytování pro bezdomovce je řešeno v rámci koncepce bezdomovectví, která bude 
výboru předložena v prosinci. 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.30 hodin. 
 
 
 
 
 
  .............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
 
  ..............................................   .............................................  
 Marta Semelová Martin Ježek 
 členka VZSP ZHMP tajemník VZSP ZHMP 




